
Implementacija  imovinskih
zakona  u  rs  veoma  spora  u
prva tri mjeseca 2001. godine
Sarajevo, 3. maj 2001. godine – U prva tri mjeseca ove godine,
broj izvrsenih povrata imovine je porastao u BiH Federaciji od
34.634 na 40.366 (stopa implementacija je porasla sa 29% na
32%), u Republici Srpskoj od 15.959 na 17.554 (sa 13% na 15%)
i u Distriktu Brcko od 1116 na 1335 (sa 14% na 17%). Ovo su
statisticki podaci koje su danas objavile agencije koje rade
na provedbi Plana implementacije imovinskih zakona – PLIP-a
(UNHCR, OSCE, OHR, UNMIBH i Komisija za imovinske zahtjeve).

Konkretno,  to  znaci  da  je  u  ovom  vremenskom  periodu  5732
porodica izvrsilo povrat svoje imovine u Federaciji, dok je u
Republici Srpskoj izvrsen povrat samo 1595 stambenih jedinica.
Ukupno gledajuci, mjesecna stopa implementacije je u vecini
podrucja  porasla  za  samo  1  do  2%.  Ova  dinamika  rasta  je
isuvise spora ako se puna implementacija imovinskih zakona
zeli postici u razumnom vremenskom roku.

Neke  od  opstina  u  Federaciji  su  blizu  rjesavanja  svih
podnesenih zahtjeva, npr. Kiseljak, gdje je od ukupno 1922
zahtjeva rijeseno 1643. Poredjenja radi, od 16.133 zahtjeva
podnesenih u Banja Luci, rijeseno ih je samo 1792.

Statisticki  podaci  PLIP-a  predstavljaju  dobar  pokazatelj
spremnosti organa vlasti da provedu Aneks 7 Opsteg okvirnog
sporazuma za mir. Rezultati iz prva tri mjeseca 2001. godine
jasno pokazuju da Vlada Republike Srpske za sada nije iskazala
svoju opredjeljenost za Dayton, te stoga mora uloziti stvarne
i kontinuirane napore kako bi dokazala da zastupa princip
vladavine zakona.

Ako se u nekim podrucjima BiH moze postici konkretan i odrziv
napredak,  onda  ne  postoji  razlog  zasto  i  Vlada  Republike
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Srpske ne bi mogla postici slicne rezultate u cjelokupnoj
Republici Srpskoj.


